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BROI.0012.6.2.2017 

 

 

Protokół nr 19/17 

z posiedzenia Komisji  Zdrowia i Spraw Społecznych  

z dnia 21 marca 2017 roku 

 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

 

Pan Roman Gołębiewski Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych dnia  21 

marca 2017  roku o godzinie 12:00
  
otworzył obrady Komisji  Zdrowia i Spraw Społecznych. 

Powitał członków Komisji oraz zaproszonych gości w osobach Pana Wicestarosty – Marka 

Jaskulskiego, Pani Zofii Ziółkowskiej – Zastępcy Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego we Włocławku, Pani Agnieszki Łobody – Dyrektora PCPR we Włocławku, Pani 

Anny Dębickiej – Dyrektora SPZPS we Włocławku oraz Pani Urszuli Krysiak – Głównego 

Księgowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 

Włocławku, Pana Sławomira Sawickiego – Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 

we Włocławku. 

Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2) Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodniczący Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 

4 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane 

quorum, a zatem obrady są prawomocne.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

3) Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował radnych, iż wraz zawiadomieniem o posiedzeniu 

Komisji otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 

 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 18/17 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

 z dnia  27 stycznia 2017 r.  

5) Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2016 rok wraz z realizacją 

programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 

publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018 w części 

dotyczącej Powiatu Włocławskiego.  

6) Analiza projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres 3 lat 

terenu pod parking Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 

Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a.  

7) Informacja Dyrektora SPZPS na temat realizacji programów profilaktycznych prowadzonych 

przez SPZPS we Włocławku w 2016 roku.   

8) Informacja Dyrektora SPZPS na temat kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia  na 2017 

rok w porównaniu do 2016 roku.   

9) Roczne sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2016 r. Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 
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10) Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku o realizacji Powiatowego Programu Działań na 

Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2016-2025 za rok 2016. 

11) Analiza projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w  2017 roku.  

12) Sprawy różne. 

13) Zakończenie obrad Komisji. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są inne propozycje do porządku obrad? 

Wobec braku innych propozycji Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem 

porządku obrad i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego glosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 

porządek obrad został przyjęty. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 18/17 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

 z dnia  27 stycznia 2017 r.  

5) Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2016 rok wraz z realizacją 

programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 

publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018 w części 

dotyczącej Powiatu Włocławskiego.  

6) Analiza projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres 3 lat 

terenu pod parking Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 

Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a.  

7) Informacja Dyrektora SPZPS na temat realizacji programów profilaktycznych prowadzonych 

przez SPZPS we Włocławku w 2016 roku.   

8) Informacja Dyrektora SPZPS na temat kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia  na 2017 

rok w porównaniu do 2016 roku.   

9) Roczne sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2016 r. Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 

10) Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku o realizacji Powiatowego Programu 

Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2016-2025 za rok 2016. 

11) Analiza projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w  2017 roku.  

12) Sprawy różne. 

13) Zakończenie obrad Komisji. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

 

4) Przyjęcie protokołu nr 18/17 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

 z dnia 27 stycznia 2017 r. 

 

Przewodniczący Komisji  poinformował członków Komisji, że z  ostatniego posiedzenia 

Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych został sporządzony protokół, który był do wglądu  
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w Biurze Rady i Ochrony Informacji. Przewodniczący Komisji zapytał, czy są uwagi do 

przedłożonego protokołu? Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu nr 18/17 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 27 

stycznia 2017 r.  i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za – 4 

Przeciw – 0  

Wstrzymało się – 0  

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że protokół 

nr 18/17 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych został przyjęty.   

 

 

5) Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o 

stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2016 rok 

wraz z realizacją programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 

bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu 

Włocławskiego na lata 2016-2018 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem 

otrzymali w wersji pisemnej Informację Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego 

we Włocławku o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 

2016 rok wraz z realizacją programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 

bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek  i Powiatu 

Włocławskiego na lata 2016-2018 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego. 

Przewodniczący Komisji poprosił Panią  Zofię Ziółkowską – Zastępcę Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego o zabranie głosu. 

Pani Zofia Ziółkowska – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny we Włocławku 
usprawiedliwiła nieobecność Pani Magdaleny Fejdowskiej – Państwowego Powiatowego 

Inspektora Sanitarnego ze względu na pilne sprawy służbowe mające miejsce w jednostce. 

Zastępca Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku poinformowała, 

że w 2016 roku podobnie jak w roku poprzednim sytuacja epidemiologiczna w zakresie 

chorób zakaźnych i zakażeń na terenie powiatu włocławskiego była stabilna. Nie stwierdzono 

gwałtownego wzrostu zachorowań na żadną ze zgłaszanych chorób zakaźnych ani innych 

zjawisk mogących zagrażać bezpieczeństwu zdrowotnemu mieszkańców powiatu. Podobnie 

jak w latach poprzednich, nie przywleczono groźnych gorączek krwotocznych oraz innych 

chorób szczególnie niebezpiecznych i wysoce zakaźnych, takich jak: cholera, dżuma, malaria. 

W 2016 roku zgłoszono ogółem 2942 zachorowania grypopodobne i ostre zakażenia dróg 

oddechowych. W 2 przypadkach rozpoznanie potwierdzono badaniem laboratoryjnym. Z 

powodu grypy zmarła 1 osoba. Pod koniec roku również odnotowano zwiększoną ilość 

zachorowań na grypę. Były to raczej przypadki bez powikłań i osoby nie wymagały 

hospitalizacji. W 2016 roku odnotowano wzrost osób, które uchylają się od szczepień 

ochronnych. Rodzice narażają swoje dzieci na zachorowania, które mogą mieć ciężki 

przebieg i skutkować powikłaniami. Sanepid stara się ze swojej strony jak najwięcej o tym 

informować i udzielać informacji rodzicom, aby ich przekonać do zaszczepienia dzieci. Na 

terenie Powiatu Włocławskiego w roku 2016 nadzorem sanitarnym objęto 26 wodociągów. 24 

urządzenia służące zbiorowemu zaopatrzeniu w wodę oraz 2 należące do innego podmiotu 

wykorzystującego wodę pochodzącą z indywidualnego ujęcia. W większości gmin na terenie 

powiatu woda jest właściwej jakości w roku 2016 w wodzie z 4 wodociągów (Szpetalu 

Górnym gm. Fabianki, Skrzynkach gm. Baruchowo, Dębie Polskim gm. Włocławek i Kowalu 

gm. m. Kowal) wystąpiło krótkotrwale skażenie mikrobiologiczne. W  wodzie okresowo 
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stwierdzono obecność bakterii grupy coli w ilości od 1 do 79 jtk/100 ml wody. We 

wszystkich w/w przypadkach Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny we Włocławku 

wydał decyzje administracyjne z rygorem natychmiastowej wykonalności, stwierdziła brak 

przydatności wody do spożycia przez ludzi i nakazał unieruchomienie wodociągów. Do 

inspekcji mieszkańcy nie zgłosili reakcji niepożądanych związanych ze spożyciem wody. W 

roku 2016 podobnie jak w latach ubiegłych na terenie Powiatu Włocławskiego nie 

zorganizowano kąpielisk. Funkcjonowały jedynie 4 miejsca wykorzystywane da kapeli. W 

podmiotach leczniczych nie stwierdzono rażących zaniedbań jeżeli były nieprawidłowości to 

były prowadzone postepowania administracyjne, w jednym przypadku zakończyło się to na 

postepowaniu egzekucyjnym. W roku 2016 w celu dokonania oceny skażenia instalacji 

wodociągowej ciepłej wody przez bakterie z rodzaju Legionella sp. W obiektach tych nie 

stwierdzono skażenia instalacji ciepłej wody pałeczkami Legionella sp. ponadto w 216 roku 

jednostka promowała zdrowy styl życia przez: inicjowanie, realizację i koordynowanie 

programów prozdrowotnych, prowadzenie działań oświatowych dotyczących profilaktyki 

chorób oraz zatruć pokarmowych. W związku z założeniami „programu zapobiegania 

przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta 

Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018 w 2016 r. Państwowy Inspektor 

Sanitarny we Włocławku prowadził na terenie Powiatu Włocławskiego działania: realizując 

zadania w zakresie zapobiegania oraz zwalczania zakażeń i chorób zakaźnych ludzi 

kontynuowano bieżącą działalność przeciwepidemiczną w ramach której m.in.: opracowano 

266 ognisk chorób zakaźnych, prowadzono ocenę terminowości i prawidłowości zgłaszania 

chorób zakaźnych i zgonów, prowadzono nadzór nad realizacją obowiązkowych szczepień 

ochronnych, kontynuowano działania informacyjno-edukacyjne dotyczące szczepień 

ochronnych, profilaktyki zatruć pokarmowych, antybiotykoodporności; prowadzono działania 

związane z wystąpieniem zagrożeń nadzwyczajnych kontrolne związane  z otrzymanymi 

powiadomieniami w ramach Systemu Wczesnego Ostrzegania o Niebezpiecznej Żywności  i 

Paszach. Dotyczące nieprawidłowej jakości zdrowotnej środków spożywczych 

wprowadzonych do obrotu. 

Przewodniczący Komisji podziękował Pani Zastępcy Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego  za przedstawienie tematu i  otworzył dyskusję.  

Radna Jadwiga Fijałkowska poprosił o wyjaśnienia odnośnie szczepionek. Wiadomo, ze w 

Polsce jest największa ilość obowiązkowych szczepionek jeśli chodzi o kraje Unii 

Europejskiej.  Radna zapytała, dlaczego są one przymusowe i dlaczego rodzice są karani, jeśli 

podejmują decyzje przeciwko szczepieniu? Obecnie ludzie mają inną świadomość, wie jakie 

są zagrożenia wynikające z tych sczepień udowodnione metodami naukowymi. W USA przez 

internet można dotrzeć do takich informacji. Radna zapytała, jakiej wysokości są to kary 

finansowe? Dlaczego, rodzice mają obowiązek szczepień i nie pozostawiono im woli wyboru 

w tym zakresie? Udowodnione są przypadki autyzmu bądź innych zachorować 

poszczepiennych. W USA rodzice tych dzieci otrzymują z tego tytułu odszkodowania. W 

Polsce rodzice maja ciężko udowodnić, że ta konkretna szczepionka zaszkodziła.  

Pani Zofia Ziółkowska – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny we Włocławku 

poinformowała, że obowiązek wykonywania szczepień ochronnych wynika z przepisów. 

Określone są przepisy, w którym roku życiu jaką szczepionka i jaka dawka należy zaszczepić 

dzieci. Chodzi przede wszystkim o zabezpieczenia danego dziecka  a pod drugie całej 

populacji. Dzięki szczepionkom udało się wyeliminować takie choroby jak polio, odrę, czy 

inne choroby zakaźne występujące na tym terenie. Jeśli chodzi o zgłoszenia niepożądane to 

odczyny poszczepienne zgodnie z przepisami są zgłaszane. Jeśli jest taki przypadek to należy 

wymagać tego od lekarza, żeby to zgłosił. Kary wymierza wojewoda kujawsko-pomorski. 

Zastępca Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego nie potrafi udzielać odpowiedzi 

w jakiej wysokości są to kary finansowe. W granicach kilkuset złotych.  
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Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że koncerny mają swoje opiniotwórcze komisje, 

które musza wpisać taka opinie jaką koncern sobie życzy. W mediach można znaleźć 

informacje zamieszczane przez osoby mające wiedze w tym zakresie i są niezależne od tych 

koncernów.  

Pani Zofia Ziółkowska – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny we Włocławku 

poinformowała, że niekoniecznie mogą to być osoby niezależne, ale osoby będą w ruchu 

antyszczepionkowym.  

Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że to jest słowo przeciwko słowu.  

Pani Zofia Ziółkowska – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny we Włocławku 

poinformowała, że ludzie się przemieszczają. Istnieje ryzyko zarażenia się różnymi 

chorobami zakaźnymi. Dzięki szczepieniom spadła ilość niektórych chorób. 

Na obrady przybył Radny Roman Tomaszewski. W obradach uczestniczy 5 członków 

komisji.  

Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że powodem może być higieniczny tryb życia. 

Pani Zofia Ziółkowska – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny we Włocławku 

poinformowała, że w przypadku zatruć pokarmowych tak, ale ni w przypadku chorób 

zakaźnych. Przy zakażeniach krwiopodobnych higieniczny tryb życia nie ma zbytnio wpływu. 

W przypadku, kiedy podróże odbywają się na ogromną skale i nie wiemy jaka osoba była np. 

w Afryce. W przypadku choroby polio nieszczepienia dzieci są bardzo nieodpowiedzialne.  

Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że kiedyś szczepionki miały krótki okres 

przydatności a teraz szczepionki mają wydłużony okres przydatności. Wystarczy złe 

przechowywanie szczepionki, która zadziała w danym organizmie inaczej z zamierzonym 

skutku. 

Pani Zofia Ziółkowska – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny we Włocławku 

poinformowała, że przechowywanie szczepionek jest monitorowane. 

Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że wie jak to wygląd a w małych 

miejscowościach. Są one przewożone w samochodzie na słońcu. 

Pani Zofia Ziółkowska – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny we Włocławku 

poinformowała, że nieprawidłowości należy zgłaszać do przychodni lub do Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku. Sanepid będzie namawiał do szczepień. 

Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 

przyjęciem Informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o 

stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2016 rok wraz z 

realizacją programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i 

porządku publicznego dla Miasta Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018 w 

części dotyczącej Powiatu Włocławskiego i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła Informację Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o 

stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2016 rok wraz z 

realizacją programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i 

porządku publicznego dla Miasta Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018 w 

części dotyczącej Powiatu Włocławskiego. 

Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2016 rok wraz z realizacją 

programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
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publicznego dla Miasta Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018 w części 

dotyczącej Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

6) Analiza projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na 

okres 3 lat terenu pod parking Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 

Specjalistycznych we Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a.  

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali Informację Dyrektora SPZPS na temat realizacji programów profilaktycznych 

prowadzonych przez SPZPS we Włocławku w 2016 roku.  Przewodniczący Komisji poprosił 

Panią Dyrektor Annę Dębicką o przedstawianie tematu. 

Pani Anna Dębicka Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 

Specjalistycznych we Włocławku poinformowała, że złożyła wniosek o wyrażenie zgody na 

oddanie w dzierżawę na okres 3 lat terenu pod parking, po wcześniej zasięgniętej opinii Rady 

Społecznej w tej sprawie. Przedmiotem dzierżawy jest teren pod parking samochodowy o 

pow. 2146,7 m
2
 na okres 3 lat. Teren pod parking znajduje się na terenie SPZPS przy ulicy 

Szpitalnej 6 a i wymaga oddania w dzierżawę, która odbywać się będzie w trybie 

przetargowym. Wydzierżawienie terenu pod parking samochodowy zapewni bezpieczeństwo 

samochodów zarówno pracowników oraz pacjentów. Ponadto wydzierżawienie zapewni 

dodatkowe środki finansowe z czynszu. Brak gospodarowania terenem mogłoby spowodować 

niekontrolowany wjazd ilości samochodów co może spowodować uszkodzenia ze względu na 

brak możliwości manewrowych.   

Przewodniczący Komisji otworzy dyskusję. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na 

okres 3 lat terenu pod parking Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 

Specjalistycznych we Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a i przeprowadził 

procedurę glosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w 

dzierżawę na okres 3 lat terenu pod parking Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 

Specjalistycznych we Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a. 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres 3 lat terenu 

pod parking Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 

Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a  stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

 

7) Informacja Dyrektora SPZPS na temat realizacji programów profilaktycznych 

prowadzonych przez SPZPS we Włocławku w 2016 roku.   

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali Informację Dyrektora SPZPS na temat realizacji programów profilaktycznych 

prowadzonych przez SPZPS we Włocławku w 2016 roku.  Przewodniczący Komisji poprosił 

Panią Dyrektor Annę Dębicką o przedstawianie tematu. 

Pani Anna Dębicka Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 

Specjalistycznych we Włocławku poinformowała, że SPZSP we Włocławku w 2016 r. 

realizował następujące programy z zakresu profilaktyki: program profilaktyki raka piersi – 
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etap podstawowy, program profilaktyki raka szyjki macicy, program z zakresu profilaktyki, 

terapii uzależnienia i współuzależnienia  od alkoholu i innych substancji psychoaktywnych na 

terenie Miasta Włocławek. Wszystkie programy i działania realizowane przez jednostką 

skierowane są zarówno do osób z terenu Miasta Włocławek oraz powiatu włocławskiego. W 

poradniach ginekologicznych oraz onkologicznych kobiety uczą się poprawnego samobadania 

piersi, a np. w diabetologicznej oraz gastroenterologicznej właściwego odżywiania.  

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 

przyjęciem Informacji Dyrektora SPZPS na temat realizacji programów profilaktycznych 

prowadzonych przez SPZPS we Włocławku w 2016 roku i przeprowadził procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła Informację Dyrektora SPZPS na temat realizacji programów profilaktycznych 

prowadzonych przez SPZPS we Włocławku w 2016 roku. 

Informacja Dyrektora SPZPS na temat realizacji programów profilaktycznych prowadzonych 

przez SPZPS we Włocławku w 2016 roku stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

8) Informacja Dyrektora SPZPS na temat kontraktu z Narodowym Funduszem 

Zdrowia  na 2017 rok w porównaniu do 2016 roku.   

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali Informację Dyrektora SPZPS na temat kontraktu z Narodowym Funduszem 

Zdrowia  na 2017 rok w porównaniu do 2016 roku.  Przewodniczący Komisji poprosił Panią 

Dyrektor Annę Dębicką o przedstawianie tematu. 

Pani Anna Dębicka Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 

Specjalistycznych we Włocławku poinformowała, że na rok 2017 SPZPS podpisał aneksy 

do umów obowiązujących w 2016r. na następujące rodzaje świadczeń. Ambulatoryjna Opieka 

Specjalistyczna, Ambulatoryjna Opieką Specjalistyczna w zakresie kompleksowej opieki nad 

pacjentem z cukrzycą, Opieka Psychiatryczna i Leczenie Uzależnień, Leczenie 

Stomatologiczne, Rehabilitacja lecznicza, Profilaktyczne Programy Zdrowotne – Program 

profilaktyki raka piersi. Umowy na wszystkie rodzaje świadczeń obowiązują do 30.06.2017 r. 

do ogólnej wartości umów z rodzaju Psychiatria , Ambulatoryjna Opieka Specjalistyczna oraz 

Rehabilitacja są dodatkowo doliczane środki na podwyżki dla pielęgniarek i położnych. Na 

pierwsze półrocze 2017 roku jest to kwota w wysokości 247 200,00 zł – 51,5 etatu x 800 zł.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy pielęgniarki otrzymały podwyżki? 

Pani Anna Dębicka Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 

Specjalistycznych we Włocławku odpowiedziała, że tak otrzymały,  co spowodowało 

niezgodę wśród pracowników. Inne grupy zawodowe o podobnym poziomie wykształcenia 

czują się oszukane: analitycy, mgr rehabilitacji. Te grupy zawodowe nie otrzymały ani 1 zł 

podwyżki. Dyrektor zaznaczyła, że podwyżka jest przyznawana w formie dodatku do pensji. 

Nie ma gwarancji, że ten dodatek się utrzyma i będzie stały. Jednostki nie stać na włączenie 

tego do pensji. To jest wypłacane, ale jest traktowane jako dodatek.  

Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 

przyjęciem Informacji Dyrektora SPZPS na temat kontraktu z Narodowym Funduszem 

Zdrowia  na 2017 rok w porównaniu do 2016 roku i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 
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Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła Informację Dyrektora SPZPS na temat kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia  

na 2017 rok w porównaniu do 2016 roku.  

Informacja Dyrektora SPZPS na temat kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia  na 2017 

rok w porównaniu do 2016 roku stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

9) Roczne sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2016 r. Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem o komisji członkowie 

otrzymali  Roczne sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2016 r. Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. Przewodniczący Komisji 

poprosił Panią Annę Dębicką – Dyrektora SPZS we Włocławku o przedstawienie tematu.  

Pani Anna Dębicka Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 

Specjalistycznych we Włocławku poinformowała, że przychody  ogółem  zrealizowane 

zostały w 100,08%. Zrealizowano przychody w stosunku  do planu  w : 99,08% - przychody 

z NFZ, w 108,73% zrealizowano przychody własne, a w  94,81%  zrealizowano przychody 

finansowe. Planowane koszty ogółem w 2016 r.  zostały  zrealizowane  w  99,99%. Poniesione 

koszty ogółem do planowanych  zostały zrealizowane  w 107,47%  jeśli chodzi o   koszty 

naliczonej amortyzacji, w 103,90%   koszty zużycia materiałów i energii, w 105,30% jeśli chodzi 

o  koszty usług obcych, w 103,90%  koszty z tytułu podatków i opłat, w  95,23%  koszty 

wynagrodzeń, w 97,62%  -  koszty ubezpieczeń społecznych i innych świadczeń na rzecz 

pracowników, a w  100,16%  - zrealizowano pozostałe koszty (w szczególności ubezpieczenia 

majątkowe). Jeśli chodzi o przychody, to przychody ogółem zostały wykonane w 100,08%, 

a koszty ogółem wykonane w 99,99%, co świadczy, że Jednostka nie przekroczyła kosztów 

w stosunku do przychodów, to znaczy, że prowadzi politykę finansową  zgodnie z założonym 

planem. Przychody całkowite są wyższe od kosztów całkowitych, więc jednostka wypracowała 

dodatni wynik finansowy. Dodatni wynik finansowy w wysokości  8.682,59 zł wskazuje na 

pozytywny efekt końcowy podejmowanych decyzji w działalności jednostki. Wynik może ulec 

zmianie, gdyż nie zostało zakończone rozliczenie usług zdrowotnych  w ramach posiadanych 

kontraktów z NFZ. Wartość zobowiązań na dzień 31.12.2016 r. wyniosła 1.376.633,69 zł i są 

to zobowiązania niewymagalne. Wartość zobowiązań wg stanu na 31.12.2016 r. w stosunku 

do zobowiązań na 1.01.2016 r., która wynosiła  1.191.415,00 zł  i zwiększyły się one 

o 15,55% w stosunku do roku poprzedniego. Wartość zobowiązań długoterminowych na 

31.12.2016 r. w stosunku do zobowiązań na dzień 1.01.2016 r. zwiększyła  się  z powodu  

zakupu aparatu RTG na raty. Wartość należności na dzień 31.12.2016 r. wyniosła 

1.279.844,75 zł, a wartość należności na 1.01.2016 r. wynosiła  1.495.926,34 zł (zmniejszyły 

się o 12,92 %, co świadczy o mniejszej sprzedaży usług w miesiącu grudniu 2016 r.) Wartość 

zobowiązań wg stanu na dzień 31.12.2016 r. wynosi 1.376.633,69 zł, a należności 

1.279.844,75 zł i środki pieniężne na rachunku bankowym i w kasie wynoszą na dzień 

31.12.2016 r. 337.166,68 zł, co oznacza, że razem wynoszą 1.617.011,43 zł, co świadczy, że 

należnościami i środkami na rachunku bankowym Jednostka jest w stanie pokryć zaciągnięte 

zobowiązania. Jeśli chodzi o dotacje, dofinansowania i pożyczki, to uchwałą nr XVII/165/16 

Rady Powiatu z dnia 30 sierpnia 2016 r. udzielono dotacji celowej na zakup aparatury 

medycznej – aparatu USG do Pracowni USG. Ponadto Jednostka posiada kredyt obrotowy 

w rachunku bieżącym na kwotę 300.000 zł. Kredyt ten jest wykorzystywany szczególnie na 

terminowe zapłaty zobowiązań do momentu otrzymania środków z NFZ. W dniu  29.11.2016 

r. została zawarta umowa pożyczki z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska 
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i Gospodarki Wodnej w Toruniu na „Termomodernizację  budynku D1 i D2 SPZPS na kwotę 

200.067 zł, płatna w ratach kwartalnych od 31.12.2017 r. do 31.08.2021 r. do ostatniego dnia 

kalendarzowego kwartału. Całkowity koszt przedsięwzięcia 260.128,52 zł, czyli środki 

własne stanowią kwotę 60.061,52 zł. Inwestycje zakończono, rozliczono dnia 14.12.2016 r.  

Pani dyrektor Dębicka dodała, że Narodowy Fundusz Zdrowia utrzymał refundację środków 

na poziomie roku ubiegłego. Ponadto, sytuacja będzie trudna w roku przyszłym, ponieważ 

kobiety mogą odejść na emeryturę w wieku 60 lat i ok. 34 osób nabywa prawa i może odejść 

na emeryturę, a to się wiąże z odprawą emerytalną.  

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem Rocznego 

sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2016 r. Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0  

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Roczne 

sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2016 r. Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku zostało przyjęte.  

Roczne sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2016 r. Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

10) Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku o realizacji Powiatowego 

Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2016-2025 za rok 2016. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem o komisji członkowie 

otrzymali  Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 

oraz Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku o realizacji Powiatowego 

Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2016-2025 za rok 2016. 

Przewodniczący Komisji poprosił Panią Agnieszkę Łobodę – Dyrektora PCPR we Włocławku 

oraz Pana Sławomira Sawickiego – Zastępcę Dyrektora PUP we Włocławku o przedstawienie 

tematu.  

Pani Agnieszka Łoboda Dyrektor PCPR we Włocławku poinformowała, że program jest 

realizowany przez 2 jednostki tj.:  Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 

Powiatowy Urząd Pracy we Włocławku Powiatowy Program Działań na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych. Działania na rzecz osób niepełnosprawnych skupiają się najczęściej na 

stworzeniu warunków do szerokiego włączenia osób niepełnosprawnych w życie społeczne ze 

środków PFRON i Funduszu Pracy i na to ukierunkowane są dwie wskazane wcześniej 

instytucje. Najistotniejszą rzeczą jest że to, że środki jakie otrzymuje się na ten cel są 

niewystraczające, nie zaspakajają wszystkich potrzeb, dlatego w roku minionym trzeba było 

ograniczyć realizację niektórych zadań. W ramach aktywizacji zawodowej przeznaczono 

tylko środki na stworzenie miejsca pracy, która i tak nie doszła do skutku i były te środki 

zaangażowane na rehabilitację społeczną, która  pochłonęła w roku ubiegłym wszystkie 

środki finansowe, jakie przekazał PFRON. W 2016 roku realizowany był pilotażowy program 

„Aktywny samorząd”. Łącznie wpłynęły 44 wnioski. Zawarto 41 umów. Moduł I obejmował 

dofinansowanie m.in. w pomoc w zakupie i montażu oprzyrządowania do posiadanego 

samochodu, pomoc w uzyskaniu praw jazdy kategorii B, pomoc w zakupie sprzętu 

elektronicznego jego elementów oraz oprogramowania, pomoc  w utrzymaniu sprawności 

technicznej posiadanego wózka inwalidzkiego o napędzie elektrycznym, pomoc w zakupie 
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protezy kończyny, w której zastosowano nowoczesne rozwiązania techniczne pomoc w 

uzyskaniu sprawności technicznej posiadanej protezy kończyny, w które zastosowano 

nowoczesne rozwiązanie techniczne. Moduł II obejmował pomoc w uzyskaniu wykształcenia 

na poziomie wyższym.  

Pan Sławomir Sawicki – Zastępca Dyrektora PUP we Włocławku dodał, że jeżeli chodzi o 

środki z Funduszu Pracy, to środki przekazano na zatrudnienie w ramach robót publicznych, 

w ramach stażu, na doposażenie stanowiska pracy, prace społeczno – użyteczne oraz w 

ramach jednorazowych środków na otwarcie działalności gospodarczej oraz w ramach 

refundacji kosztów zatrudnienia osób do 30 roku życia. Nie jest to duża liczba, bo ok. 35 osób 

niepełnosprawnych zostało objętych pomocą ze środków przeznaczonych na ten cel.  

Prawdopodobnie nie będzie już profilowania osób bezrobotnych. Są to postulaty urzędów 

pracy. W analizowanym okresie z pomocy doradców zawodowych skorzystały 4 osoby, które 

uczestniczyły w spotkaniach w ramach poradnictwa indywidualnego.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że w mediach podawane są informacje, że PUP we 

Włocławku mają przestać być urzędami powiatowymi. 

Pan Sławomir Sawicki – Zastępca Dyrektora PUP we Włocławku poinformował, że 2 

tygodnie temu w internecie pojawił się wywiad z Ministrem Rodziny, Pracy i Polityki 

Społecznej – Stanisławem Szwedem, który odpowiada za te reformę, z czego dzień 1 stycznia 

2018 r. jest terminem niekatulanym. Są tam problemy natury legislacyjnej. Nie wiadomo jak 

rozwiązać sytuację, aby urzędy pracy przeszły pod Wojewodę. W Gazecie Rzeczpospolita 

pojawił się artykuł mówiący, że reforma urzędów pracy może zostać wstrzymana nawet do 

2020 roku.  

Radny Roman Tomaszewski powiedział, że zawsze był przeciwny sugerowania ludzi. 

Radna Jadwiga Fijałkowska zapytała, czy PUP monitoruje okres utrzymywania się firm, 

które powstają na skutek uzyskanego dofinansowania na uruchomienie działalności 

gospodarczej? Czy jest to tendencja spadkowa, czy wzrostowa?   

Pan Sławomir Sawicki – Zastępca Dyrektora PUP we Włocławku poinformował, że 

tendencja jest wzrostowa i w większości te działalności się utrzymują. To jest najbardziej 

popularna forma wsparcia. Zawsze znajdzie się osoba, której się nie uda, ale w większości 

działalności dobrze prosperują. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że najbardziej popularne tego rodzaju działalności są 

na wsiach.  

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem Informacji 

Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz Dyrektora Powiatowego 

Urzędu Pracy we Włocławku o realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych na lata 2016-2025 za rok 2016 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0  

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 
Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku o realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz 

Osób Niepełnosprawnych na lata 2016-2025 za rok 2016 została przyjęta.  
Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku o realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz 

Osób Niepełnosprawnych na lata 2016-2025 za rok 2016 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 
 

11) Analiza projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w  2017 roku.  
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Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem o komisji członkowie 

otrzymali  projekt uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w  2017 roku. Przewodniczący Komisji poprosił 

Panią Agnieszkę Łobodę – Dyrektora PCPR we Włocławku o przedstawienie tematu.  

Pani Agnieszka Łoboda Dyrektor PCPR we Włocławku poinformowała, że zgodnie z art. 

35a ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 1997r. o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 

zatrudnianiu osób niepełnosprawnych, Rada Powiatu w formie uchwały określa zadania, na 

które przeznacza środki przekazane przez Prezesa Zarządu Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych samorządom powiatowym. Pismem z dnia 7 lutego 

2017r. znak WF.WRO.72.2017.w  Prezes Zarządu Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych poinformował o wysokości środków przypadających Powiatowi 

Włocławskiemu według algorytmu w 2017  roku  na realizację zadań określonych w ustawie 

z dnia 27 sierpnia 1997 r. o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 

niepełnosprawnych w kwocie  532.547 zł. Środki te nie zabezpieczą już złożonych wniosków 

(stan na 22.02.2017r.) a osoby niepełnosprawne mogą je sukcesywnie składać do końca br. 

Mając na uwadze powyższe przyjęto, że w pierwszej kolejności zabezpieczone powinny być 

dofinansowania, które umożliwią funkcjonowanie osób niepełnosprawnych w życiu 

społecznym i zawodowym. Proponuje się zatem przeznaczyć przyznane środki: w ramach 

rehabilitacji społecznej na: dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty 

ortopedyczne i środki pomocnicze, dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych, 

w komunikowaniu się i technicznych. W ramach rehabilitacji zawodowej na: zwrot kosztów 

wyposażenia miejsca pracy osoby niepełnosprawnej oraz finansowanie kosztów szkolenia 

osób niepełnosprawnych. W związku z powyższym proponuje się dokonać podziału środków 

w sposób następujący: 502.547 zł. na zadania rehabilitacji społecznej oraz 30.000 zł na 

zadania rehabilitacji zawodowej. Szczegółowy podział środków przedstawia załącznik do 

uchwały Rady Powiatu. Podział środków został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatową 

Społeczną Radę ds. Osób Niepełnosprawnych oraz zaopiniowany przez Burmistrzów 

i Wójtów powiatu włocławskiego. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w  2017 roku i przeprowadził 

procedurę glosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 

środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w  2017 roku.  

Projekt uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w  2017 roku stanowi załącznik nr 10 do 

niniejszego protokołu. 

 
 

12) Sprawy różne 

 

Przewodniczący  Komisji zapytał radnych, czy chcieliby złożyć wnioski, oświadczenia?  

Nie było żadnych głosów.  
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13) Zakończenie obrad 

 

Przewodnicząca Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad dokonał dnia 21 

marca 2017  roku o godzinie 10:50 zamknięcia obrad Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych.   

                                                                                  

 
                                                                                                             Przewodniczący Komisji  

Zdrowia i Spraw Społecznych 

         

         Roman Gołębiewski 

 

 

 

 

 

 

 
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
Marta Szarecka ……………………………….. 


